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zastupitelé a pracovníci obce Doloplazy.
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MOTTO

„Odstraňujme slzy dětí. Květy nesnášívají dlouhé deště.“

Jean Paul Fr. Richter

3

STAROSTA INFORMUJE . . .

Výstavba v ulici Želečské je v plném proudu
Výstavba v ulici Želečské je ukončena. Firma VHP Ivanovice na Hané ukončila

15. 11. 2012 výstavbu v ulici
Želečská. Stavba byla předána
obci a v současné době čekáme
na kolaudaci, která proběhne
18. 12. 2012. Kolaudovat bu-
deme odstavnou plochu, chod-
ník a osvětlení místa pro
přecházení. Samostatnou ko-
laudací již prošla kanalizace.
Tato byla zkolaudována bez
závad. Občanům této části obce
se zdálo, že se stavba neúměrně
protáhla. Bylo to způsobeno
tím, že obec Doloplazy měla
stavební povolení pouze na vý-
stavbu kanalizace a opravu
chodníků a odstavných ploch.
Nebylo stavební povolení na
rozšíření komunikace směrem
na Želeč. Vítězná firma VHP
Ivanovice a Správa silnic Olo-
mouckého kraje musely uzavřít
novou smlouvu o dílo na rozší-
ření a dodělání této komuni-
kace. K této smlouvě bylo
po t řeba do lož i t zkoušky
o únosnosti vozovky, hloubce
kufru vozovky apod. Další
zdržení bylo dáno tím, že vyří-
zení stavebního povolení a do-
pracování projektové
dokumentace na tuto úpravu
trvalo asi 8 týdnů. Nakonec
byly všechny tyto překážky
zdárně vyřešeny a stavba je do-
končena a předána občanům
k užívání.

Je vidět, že Zastupitelstvo
obce udělalo dobře, když trvalo
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na rozšíření vozovky a výstavbě chodníku a odstavné plochy po stranách vozovky. Mys-
líme si, že tato ulice je nyní, po dokončení všech prací, nejen pěkná, ale i bezpečná.

V ulici byla osazena LED svítidla pro veřejné osvětlení, která jsou nejen vzhledově
atraktivní, ale především úsporná. Dvě z těchto svítidel měla obec bezplatně zapůjčena
po dobu 4 měsíců. V této době si je obec řádně odzkoušela a potvrdilo se to, co prodejce
sliboval, a to je velká svítivost při nízké spotřebě - 36W (jednomodulové svítidlo) a 80W
(dvoumodulové svítidlo). Tato svítidla dodala firma Smart LED s.r.o., Brno - Veveří (zá-
stupce p. Dušan Mišík). Jediný nedostatek, který bude na veřejném osvětlení v této ulici,
bude ten, že nebudou natřeny stožáry VO. Toto ale napravíme ve spolupráci s naším fot-
balovým oddílem na jaře. Zastupitelstvu obce nezbývá než popřát občanům této části
obce: Ať vám tato stavba slouží!

V naší obci E.on ukládá vedení el. energie do země
Možná jste si všimli, že je v naší obci velký pohyb pracovníků firmy E.On. Tato

firma provádí již zmíněné uložení kabelů vedení el. energie do země. To znamená, že ve
větší části obce budou zrušeny sloupy vedení NN a zmizí také nástřešáky na rodinných
domech. Do všech domů, které jsou zařazeny do projektu, bude el. energie dovedena
zemí. Pro naši obec toto znamená, že se musíme přidat k výstavbě, a to proto, že je nutné
s vedením NN dát do země i část kabelů veřejného osvětlení. Při této příležitosti od-
straníme nedostatky našeho veřejného osvětlení, na které již delší dobu upozorňuje elek-
trikář naší obce pan Stanislav Kučera. Do země půjdou kabely od transformátoru, který
je u „vlečky“ ŽPSV, dále kolem školky směrem k návsi, napojíme kapličku, obecní úřad,
dům Šilhavých, kolem hasičské zbrojnice a ukončena bude tato trasa u domu Montielo-
vých (býv. Hrudovo). Druhá trasa povede od rozvaděče před panelovými domy, kolem
firmy paní Fišerové směrem ke hřišti a ukončení bude u domu pana L. Jančeka. U domu
p. Slavíčkové bude rozváděcí skříň pro fotbalové hřiště a dvě novostavby u hřiště. Sa-
mostatnou akcí je vybudování el. připojení zemí pro dům p. Aleny Medkové, bytový
dům č.p. 71 a novostavby p. Peciny a p. Máje. Do budoucna je připravena veškerá vý-
měna el. rozvodů v obci, ale tyto rozvody již nebudou vedeny v zemi, ale kabeláží po
sloupech. Při této akci již nebudeme muset řešit v tak velkém rozsahu vlastní veřejné
osvětlení obce.

Čistírna odpadních vod
V současné době Zastupitelstvo obce a hlavně zaměstnanci obce řeší problémy spo-

jené s převzetím čistírny odpadních vod pod správu a provozování obcí. O této mož-
nosti zastupitelstva obce uvažovala již několikrát, ale až v letošním roce Zastupitelstvo
obce rozhodlo o převzetí provozu ČOV a dalo výpověď firmě Moravská vodárenská a.s.
Obec tím, že bude toto zařízení spravovat, získá potřebné informace ohledně oprav a re-
konstrukcí, které bude ČOV potřebovat. Pokud by byla ČOV pronajata, obec by na tyto
opravy a rekonstrukce nezískala žádné dotace. Je pravdou, že firma Moravská vodáren-
ská a.s. obci platila nájem, ale do oprav, rekonstrukcí nechtěla investovat žádné finanční
prostředky, protože čistírna ani kanalizace nebyla jejich majetkem. Obec převzetím získá
také přehled o financování provozu ČOV a také bude mít přehled o vybraných finanč-
ních prostředcích od uživatelů. Na základě všech těchto informací bude Zastupitelstvo

obce v případě oprav a rekonstrukcí na ČOV v budoucnu schopno rozhodnout o způsobu
financování. Provoz ČOV budou zajišťovat obecní zaměstnanci p. Milan Pecina a p. Ja-
romír Obruča. Se zahájením provozu nám přislíbil pomoc dlouholetý zaměstnanec ČOV
p. Miroslav Jasinský.

Měření množství odpadních vod
Vzhledem k tomu, že máme v obci několik variant dodávek pitné vody pro domác-

nosti a při principu dodaná voda je zároveň i voda vypuštěná do ČOV, chce Zastupitel-
stvo obce zajistit všem občanům stejné výchozí podmínky pro placení přečištěné odpadní
vody. Proto ta upozornění na nutnost osadit vodoměrem i domácí vodárny (darling),
které zajišťují vodu pro domácnost. Tímto opatřením zastupitelé obce nesledují nic ji-
ného, než spravedlivé změření odpadních vod z každé domácnosti. V případě, že se
občan napojený na ČOV smíří s tím, že bude platit paušálně, tzn. 33m³ stočného ročně
na osobu, nemusí řešit nějaké osazování vodoměrů na výše uvedený zdroj vody.

Ladislav Sypko – starosta obce

ZE ZASTUPITELSTVA OBCE DOLOPLAZY

Dne 30.8.2012 Zastupitelstvo obce Doloplazy schválilo:
- přijmout neinvestiční příspěvek z rozpočtu Olomouckého kraje pro jednotku SDH
obce Doloplazy ve výši 7.000,- Kč na pořízení zásahových prostředků JSDH obce
a zároveň spolufinancovat tyto zásahové prostředky (radiostanice) zbylými 7.000,- Kč
(50%) z rozpočtu obce.

- podat na jaře 2013 přihlášku obce do soutěže Vesnice roku 2013.
- poskytnout neinvestiční příspěvek 10.000,- Kč z rozpočtu obce na činnost fotbal. klubu
FC Morávia Doloplazy v letošním roce.

Dne 1.11.2012 Zastupitelstvo obce Doloplazy schválilo:
- podmínky pro novou nájemní smlouvu o provozování a využití vodovodního řádu,
kterým se bude zásobovat pitnou vodou obec Víceměřice a část obce Nezamyslice
(v tomto případě by byla odstavena z provozu úpravna vody Víceměřice).

- podmínky prodeje bytu p. Mojtkové v domě č.p. 71.
- udělení plné moci JUDr. Fr. Augustinovi ve věci vymáhání pohledávky krádeže
v obecní prodejně.

- nabídku a objednávku firmě E.on servisní na rekonstrukci veřejného osvětlení v obci
(cca 400.000,- Kč - cena bude upravena dle skutečně provedených prací).

Dne 15.11.2012 Zastupitelstvo obce Doloplazy schválilo:
- jako osobu pověřenou za provoz ČOV p. Vaculíka ml. (VHP Ivanovice na Hané).
- cenu za stočné pro obec Doloplazy pro rok 2013 ve výši 40,34 Kč za 1m³(vč. DPH )
v případě domácností, kde je množství odpadních vod získáno odpočtem vodoměrů.

- množství fakturovaného stočného ve výši 33m³ na osobu za rok pro rok 2013
(v případě, že bude fakturované stočné získáno dle počtu osob v domácnosti - toto
množství je stanoveno podle směrných čísel roční spotřeby vody uvedených v příloze
č. 12 k vyhlášce č. 428/2001 Sb, bod I. bytový fond).
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VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA
OLOMOUCKÉHO KRAJE A DO SENÁTU PARLAMENTU ČR
konaných v obci Doloplazy ve dnech 12. 10. 2012 a 13. 10. 2012
(2. kolo senátních voleb se konalo 19. 10. a 20. 10. 2012)

Volby do krajského zastupitelstva:
Počet osob zapsaných v seznamu voličů: 455
Počet platných hlasů ve voleb. okrsku: 149

Komunistická strana Čech a Moravy 65
Česká strana sociálně demokratická 38
Občanská demokratická strana 13
Koalice pro Olomoucký kraj společně se starosty 7
Top 09 a Starostové pro Olomoucký kraj 6
Dělnická strana sociální spravedlnosti 6
Suverenita - Blok JB - Změna pro Ol. kraj 4
Koruna Česká (monarch. str. Čech, Moravy a Slezska) 3
Strana svobodných občanů 3
Česká pirátská strana 3
Republikánská strana Čech, Moravy a Slezska 1

Ostatní strany nezískaly žádné platné hlasy.

Volby do Senátu Parlamentu ČR
(v 1. kole získal J. Šlambor 48, B. Sekaninová 44, L. Županič 26, A. Nevrla 10,
a P. Horák 8 platných hlasů - celkem 136 platných hlasů v 1. kole senátních voleb
v okrsku Doloplazy).
Výsledky 2. kola - možnost volit B. Sekaninovou nebo J. Šlambora:
Božena Sekaninová (ČSSD) 46 platných hlasů
Jaroslav Šlambor (KSČM) 34 platných hlasů

ÚDRŽBA SBĚRNÝCH NÁDOB NA BIOODPAD

Od dubna 2012 se 62 obcí včetně Vyškova tj. 77 tis. obyvatel zapojilo do od-
děleného systému třídění bioodpadů. Za první tři měsíce jsme vyseparovali 624,5 t
bioodpadu.

Snahou obcí a RESPONO, a.s. bylo zavést systém třídění bioodpadu tak, aby byl
sběr pro občany pohodlný, jednoduchý a efektivní s minimem vstupních a přijatelných
provozních nákladů.

Na nákup speciálních sběrných nádob a svozové techniky byly využity peněžní pro-
středky z dotace Operačního programu Životní prostředí ve výši 500 tis. Euro.
Speciální sběrné nádoby byly občanům v některých obcích - Vyškov, Bučovice, Pusti-
měř předány do zástavby rodinných domů zdarma k užívání ve snaze nabídnout službu
oddělného svozu bioodpadu pocházejícího z domácností tak, aby měli k dispozici vlastní
nádobu u svého domu. Ostatní obce mají nádoby umístěné na veřejném prostranství ur-
čené pro více domácností.

Sběrné nádoby mají konstrukci, která zajišťuje optimální provzdušňování obsahu
nádoby, tím redukuje vznik zápachu, a umožňuje svoz bioodpadu jedenkrát za 14 dnů,
což je i ekonomicky příznivé.

V závěru 14denního cyklu svozu nádob, zvláště v letních měsících a při extrémně vy-
sokých teplotách, však zcela nelze eliminovat vznik zápachu v blízkosti těchto nádob.
Doporučujeme proto věnovat ukládání bioodpadu do sběrné nádoby větší pozornost
např. do dolní části nádoby by se měly ukládat spíše zbytky jídel rostlinného původu a
navrch uložit trávu, využívat k ukládání odpadu papírových sáčků, mytí nádob apod.

Občané, kteří mají nádobu na bioodpad u rodinných domů, se starají o čistotu nád-
oby sami. Dle potřeby stačí vypláchnout vodou (postačí 5 l vody, může být i dešťová).
Nejedná se o nijak náročný a ekonomicky nákladný úkon.

RESPONO, a.s. zajišťuje vymývání nádob umístěných pouze na veřejném prostran-
ství a v sídlištní zástavbě!

K omezení mytí nádob dojde pouze v zimních měsících, kdy není technologicky
možné mytí nádob provádět, protože by docházelo k zamrzání trysek, zásobníkových
nádrží na vodu a poškození celého zařízení svozového auta.

Děkujeme, že třídíte bioodpad.
RESPONO a.s. Vyškov

�

LÉTO ZA NÁMI

Letošní léto se nám jeví jako průměrně teplé a celkem nevybočuje z normálu podle
dosažených teplot.

Podle dlouhodobých sledování počasí v Klementinu patří to letošní k deseti nejte-
plejším létům za 240 let sledování. Podle jejich měření byla dosud nejvyšší teplota v
Česku naměřena v Dobřichovicích 20. srpna 2012, a to 40,4°C. U nás však teplota ne-
přesáhla 39°C.
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Vůbec nejvyšší teplota letošního léta byla naměřena hned 1. července 40,1°C, kdy
průměrná denní teplota dosáhla 29,39°C, což se blíží k tropickým dnům, a byla u nás nej-
teplejším dnem léta.

V září teploty už nedosahovaly loňských tropických teplot, i když se držely nad dva-
cítkou. Plynule pak přešly v první týden října do babího léta, které, zdá se, skončilo
7. října.

Pokud jde o sráž-
ky, tak v letošním létě
spadlo asi o 20% více
deště, hlavně v měsí-
cích srpnu a září, kdy
pršelo dvakrát více
než v loňském roce.

V druhé dekádě
října poklesly teploty
okolo 15°C.Konec
října přišel mrazík
okolo -1°C,který spá-
lil dosud krásně kve-
toucí jiřinky.další teploty okolo nuly přišly až kolem 10 a 14.listopadu.Teplotně byl
měsíc říjen průměrný,srážkově nadprůměrný.

Měsíc listopad byl teplotně o 3°C proti loňsku teplejší, teploty se držely okolo 10°C.
Zlom pak nastal poslední listopadové dny,kdy teplota razantně klesla k 5 stupňům.
Pokud jde o srážky,tak v letošním létě spadlo asi o 20% více deště,hlavně v měsících

srpnu a září,kdy pršelo dvakrát více než v loňském roce.
Na rozdíl od loňského suchého listopadu beze srážek, letos spadlo 25 mm deštových

srážek.

teplota srá!ky teplota srá!ky
"erven 2011 21,33°C 81 mm "erven 2012 21,9°C 93 mm
"ervenec 2011 20,25°C 89 mm "ervenec 2012 22,87°C 69 mm
Srpen 2011 28,06°C 45 mm Srpen 2012 22,21°C 83 mm
Zá#í 2011 17,82°C 13 mm Zá#í 2012 16,83°C 56 mm

$íjen 2011 10,11°C 22 mm $íjen 2012 10,18°C 77 mm
Listopad 3,61°C 0 mm listopad 6,93°C 25 mm

Eva Špačková

�

INFORMACE Z MATEŘSKÉ ŠKOLY

Není to ani tak dlouho, co jsme společně s rodiči a přáteli školy ukončili v mateřské
škole školní rok 2011/2012. Nej-
prve slavnostně ve čtvrtek
28.6.2012 na zámku s panem sta-
rostou ve spolupráci s SPOZ pro-
běhlo stužkování budoucích
školáků a potom jsme na školní
zahradě opékali špekáčky a
mlsali dobroty.

Ti, kteří se chystali do školy a
teď už sedí v lavicích 1. třídy,
jsou: Vendula Jedličková, Nikola
Kočařová, Kateřina Kluvancová,
Nela Štěpánková, Vít Komárek,
Tomáš Přibyl a Michal Drábek z
Vrchoslavic. V obchodě jste je
mohli vidět jako každý rok na ve-
selém table.

Prázdniny uběhly v krásném
počasí jako voda a už se znovu
otevřely dveře školky v novém
školním roce pro nové děti, které
se k nám zapsaly. Letos nás bude
25 a k místním dětem budou do-
jíždět také děti z Dobromilic,
Mořic, Nezamyslic a Výšovic.
Začátek září byl ještě také plný
sluníčka, ale s nástupem pod-
zimu přišel vítr a chladno. Přes-
tože jsme si ve školce zatopili,
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stará dřevěná okna (z r. 1978) pouštěla ze třídy ven
teplo a dovnitř zimu a prach. Proto nás všechny ve
školce moc potěšilo, když první říjnový týden pro-
běhla výměna oken ve třídě a v kuchyni. Okna mají
trojitá skla, žaluzie a sítě proti mouchám. K tomu
hezké parapetové desky a bílé vymalování. Prostě je
to u nás moc hezké a hlavně je nám ve školce teplo a
dobře.

Škoda, že kontrola z Krajské hygienické stanice
nepřijela až po této úpravě. A pokud proběhnou na bu-
dově další slíbené opravy, budeme moc rádi.

PŘÁNÍ DĚTÍ A ZAMĚSTNANCŮ MATEŘ-
SKÉ ŠKOLY DOLOPLAZY:

Tím nejkrásnějším dárkem k Vánocům není to,
co se zlatem třpytí. Je to úsměv, láska, pohlazení.
Nad takový dárek není.

Vlasta Matoušková, ředitelka MŠ

�

HASIČSKÝ KURZ PRO MLADÉ HASIČE

Ve dnech 15. 9. a 16. 9. sbor dobrovolných hasičů uspořádal za sponzorský dar Olo-
mouckého kraje tematický výlet pro mladé hasiče, a to v okruhu „Záchrana osob a zá-
klady první pomoci při nálezu a vyprošťování osob“.

Tento výlet (a neváhal bych použít slovo kurz) pro tak mladé hasiče znamená velký
přínos pro jejich budoucnost a hlavně nebojácnost při nenadálých událostech, jako je
např. nález bezvládného a zraněného člověka.

V tomto kurzu se naši mladí učili zvládnout první pomoc a záchranu lidského života
na ulici, kde je plno dospělých, ale také v přírodě, kde musí spoléhat jen na sebe, na
svoje znalosti a následně na činnost záchranných složek. Také si vyzkoušeli vlastní práci
záchranářů - hasičů. Ani dospělí si v těchto situacích kolikrát neví rady, a tak je jen dobře,
že se k této činnosti vedou děti již odmalička.

V sobotu ráno, ihned po příjezdu do lanového centra v Baldovci, se dětí ujala dvo-
jice záchranářů, z nichž jeden byl paramedik a měl s sebou zdatnou asistentku, která
fungovala i jako figurant. Tato trojice také vedla celý dopolední program, který byl za-
měřen na rozšířené základy první pomoci. Děti se učily zacházet i s takovými prostředky
jako je ambuvak (to je ruční resuscitátor, který nahrazuje klasické dýchání z úst do úst)
nebo třeba profesionální znehybňující dlahy při různých zlomeninách. Jako perlička byla
na konec celé resuscitace vysvětlena (bohužel jen teoreticky) funkce defibrilačního příst-
roje, který se na veřejných místech stále více rozmáhá.

Naše mládež byla rozdělena do skupin a ve-
dena k záchraně života a zdraví nalezené osoby.
Děti se měly naučit jak postupovat při oživování
osob dospělých, ale i dětí, jak komunikovat s di-
spečinkem záchranné služby, jak manipulovat s
bezvládným tělem, jak ošetřit různé druhy zra-
nění a také jak vést ke spolupráci celou skupinu
a umět rozdělit činnost pro každého člena dané
skupiny. Jejich práce byla bodovaná a tak se
všichni více snažili, protože nejen touha po po-
znání, ale také jejich soutěživost je pobízela k vy-
šším výkonům.

Samozřejmě první pomoc bez jakýchkoliv
pomůcek a přístrojů byla na prvním místě, ale
přece jen šlo o mladé hasiče, a tak bylo namístě
je seznámit i s nářadím, se kterým by se coby
velcí hasiči jistě dostali do styku. Osvojit si ná-
vyky zacházení s těmito pomůckami je v jejich
mladém věku rychlejší a snadněji zapamatova-
telné.

Po obědě jsme se opět pod vedením záchranářů odebrali k cvičné věži, kde se děti
ve svých skupinách učily vázání základních uzlů potřebných ke slaňování a přepravu
zachraňovaných osob na laně.

Když všichni zvládli tyto základy, tak se starší děti učily slaňovat svépomocí v po-
stroji záchranářů, za jištění samotných instruktorů. Mladší děti byly slaňovány v šátku,
který okamžitě překřtily na plenku, pro způsob jeho uvazování. K vlastnímu slaňování
přistupovaly zpočátku s respektem, přece jen základní výška pro slaňování byla 15 metrů
a žádné z dítek se z této výšky nikdy nespouštělo. (Ty nejmenší byly na šátku spouštěny
z pěti metrů.)

Všichni se slanili ze základní patnáctimetrové výšky a bylo jim nabídnuto slaňování
z výšky 30 metrů. Tuto šanci ze starších dětí využily bezezbytku všechny, a pokud by byl
čas, tak by se slaňovaly celý den, jak se jim na slaňovací a lezecké věži zalíbilo.
Protože zde jako doprovod byli i dospělí hasiči a také jejich drahé polovičky, tak si s
dětmi třicetimetrovou výšku vyzkoušeli i dospělí. (Nechtěli se asi nechat zahanbit.)
Nutno podotknout, že i naše něžné polovičky zvládly výši desetipatrového paneláku na
výbornou. Každý měl před danou výškou respekt (přece jen se málokomu podaří zkusit
slanit z takové výšky), ale všichni, děti i dospělí, se nakonec do volné výšky bez jaké-
koliv opory nebáli spustit.

Druhý den po rozcvičce, kterou jsme zorganizovali sami (zdatně předcvičoval Dušan
Pecina), byla vydatná snídaně, po které si děti osvojily další ošetření různých zranění a
vydaly se do terénu, do lesa, vyzkoušet si v praxi svoje teoretické znalosti.
V přírodě byl již přichystán ze svahu přes potok lanový traverz třetím záchranářem, který
se k nám v neděli připojil. U něj se dopoledne děti učily sestrojit a používat kladkostroj,
který se používá na přepravu zachraňovaných osob přes nepřístupná místa. Nebyla to
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ovšem žádná jednoduchá záležitost. Kladek, smyček, karabin a jiných věcí, které se mu-
sely naučit používat a vázat, se na tomto místě sešlo dost.

Po zvládnutí sestrojení a používání kladkostroje, začalo samotné zkoušení přepravy
zachraňovaných osob přes potok a svah, které trvalo po zbytek dopoledne. Bylo důle-
žité, aby děti tento úkol zvládly precizně, protože po obědě instruktoři přichystali velmi
náročný úkol.

Děti musely v terénu vyhledat zraněnou osobu, slanit se k ní se všemi potřebnými po-
můckami hasičů -záchranářů (zdravotnický kufr, nosítka, postroje, lana), tuto osobu od-
borně ošetřit, precizně připevnit do nosítek a potom vytáhnout lanem na traverz, který
byl asi tři metry vysoko.

Na traverzu následně slanil další dětský záchranář, který si nosítka se zachraňovanou
osobou připevnil na svoje lano a byl ostatními záchranáři (dětmi) vytažen z nebezpeč-
ných míst a připraven k dalšímu transportu do nemocnice. Připevnění nosítek na traverz
byl fyzicky i na zručnost ten nejtěžší úkol, a tak v oné třímetrové výšce byl při ruce pro-
fesionální záchranář, aby nedošlo k nějaké nepříjemné události.(Přece jen byla v nosít-
kách přepravována osoba a tak se muselo eliminovat jakékoli nebezpečí.)

Po tomto velmi těžkém úkolu, jako poslední, byl na oddech po fyzické zátěži zařa-
zen ještě vědomostní kvíz. Ten byl složen z nabytých vědomostí na tomto kurzu (zdra-
vověda, slaňování, názvy pomůcek na slaňování a také „pět T“ při záchraně zdraví -
zkuste se zeptat svých dětí, které tento kurz absolvovaly, některé si možná vzpomenou,
některé ne). Abych připomenul, veškerá činnost dětí byla bodovaná a tak po závěrečném
kvízu bylo vyhodnoceno a odměněno nejlepší družstvo.

Ostatní z toho nebyli smutní, protože nabyté vědomosti a zážitky z tohoto víkendu
zatlačily do pozadí veškeré ostatní negativní myšlenky.

Díky dotaci Olomouckého kraje jsme tedy mohli dětem z našeho hasičského sboru
poskytnout takové vědomosti a zážitky, ke kterým by se jinak nedostaly.

Za hasičský sbor Karel Bátěk

FC MORAVIA (LOKO) OČIMA FANYNEK

Letošní fotbalová sezóna je na dobré úrovni. Fotbalisté jsou průběžně na 4. místě.
V naší skupině je v současné době 15 fotbalových týmů.

Čtvrté místo svědčí o zlepšení celého
týmu. Největší problém je v tom, že stále
není obsazen post brankáře. V brance se
střídá více hráčů, což pro stabilitu celého
týmu není dobré. Našim hráčům se více daří
na domácím hřišti. Velkou zásluhu na tom
mají jistě místní fanoušci, kteří chodí náš
tým pravidelně podporovat.

Došlo také ke změně celého výboru.
Novým předsedou se stal Petr Štěpánek.
Tímto děkujeme předešlému výboru za od-
vedenou práci.

Hráči se také dali do opravy tribuny.
Došlo k podbití střechy. Největším problé-
mem jsou finance, které stále chybí.

Doufáme, že se našemu týmu bude
nadále dařit a svým výkonem se dostanou do čela tabulky a budou bojovat o postup do
vyšší třídy.

Hodně úspěšných zápasů přejí fanynky Katka a Jitka
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ZALOŽENÍ SPOLKU MÍSTNÍ ŽENY

Vážení spoluobčané,
dovolte mi, abych Vám představila občanské sdružení

Místní ženy. Toto sdružení bylo 21. 8. 2012 zaregistrováno

na Ministerstvu vnitra. Předsedkyní o.s. Místní ženy je paní Lucie Pazderová, členkami
výboru paní Jitka Štěpánková a paní Dana Sypková. Členkami revizní komise jsou paní

Kateřina Dostálíková a paní Kamila Ce-
sarová. Sdružení Místní ženy mezi sebou
rádo přivítá další ženy, které mají chuť
zapojit se do aktivní činnosti pro všechny
věkové skupiny našich spoluobčanů.

Založení občanského sdružení Místní
ženy je přirozeným vyústěním předcho-
zích akcí ve spolupráci s fotbalovým klu-
bem FC Morávia Doloplazy
(společenský ples 24. 2.), s obecním úřa-
dem (Besídka nejen pro maminky 17.5.,
dětské odpoledne 29.6., zájezd pro děti
na hrad Bouzov a ZOO Lešná 1.7. a ho-
dová zábava 7.7.). První akcí o.s. Místní
ženy bylo dětské odpoledne v pátek
31.8.2012 u příležitosti poličských hodů.
Za aktivní pomoc při této akci děkujeme
místním hasičům.

Do konce letošního roku plánujeme
tyto akce (některé ve spolupráci s obec-
ním úřadem): drakiáda, pečení perníčků,
výroba adventních věnců, vánoční be-
sídka s následným posezením pro naše
spoluobčany, aktivně se zapojíme i při
rozsvěcování vánočního stromu.

První akcí roku 2013 bude únorový
společenský ples, na který Vás srdečně
zveme.

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Narodili se: Antonín Kočař
Natálie Němečková

U příležitosti životního jubilea členky SPOZ
a pan starosta navštívili tyto občany:

paní Boženu Brunovou
pana Vladimíra Fišera
paní Elišku Sahánkovou
pana Emanuela Hubeného
paní Márii Vránovou

Všem jubilantům ještě jedenkrát blahopřejeme. paní Božena Brunová

Dana Sypková



16 17

pan Vladimír Fišer paní Eliška Sahánková

paní Mária Vránovápan Emanuel Hubený

Opustili nás:
paní Marie Zapletalová
paní Daniela Hapková
paní Dagmar Kocourková
paní Anna Zbraňová
pan Břetislav Tomášek
paní Jaromíra Müllerová

OLYMPIÁDA MATEŘSKÝCH ŠKOL
MIKROREGIONU NĚMČICKO 2012

Již 7. ročník olympiády mateř-
ských škol našeho mikroregionu,
kterého se zúčastnilo na 130 dětí z
různých obcí Němčicka, se uskuteč-
nil ve čtvrtek 21.7.2012 a zahájil ho
tradičně náš pan starosta.

Soutěžila 5-členná družstva v
sedmi disciplínách - sprint, překáž-
kový běh, skok na míči, koulení
míče, hod kladívkem, jízda na kolo-
běžce a závěrečnou olympijskou dis-
ciplínou byl štafetový běh. Oproti
minulým ročníkům chyběla disci-
plína proskakování kruhem. Vzhle-
dem ke každoroční časové tísni která poslední roky doprovází sčítání výsledků a
zakončení, bylo letos vypuštěno i kulturní vystoupení. O tradiční hudební přestávku (o
tu i o ozvučení celého dopoledne se stará pan Petr Mrnka) děti samozřejmě nepřišly a
dětské písničky i „Jede, jede mašinka“ opět zvaly děti všech školek k tanci a řádění na
travnatém koberci.

Malí sportovci zdolávali jednotlivé soutěže s obrovským nadšením a všichni přít-
omní nejen drželi pěsti a povzbuzovali, ale s radostí nejmenším závodníkům pomáhali.
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Slavnostním vyhlášením vý-
sledků a odměněním všech zú-
častněných dětí a mateřských
škol byla pak celá akce zakon-
čena.

Poděkování patří všem orga-
nizátorům, přítomným rodičům,
starostům, místostarostům a pe-
dagogickým pracovníkům, kteří
se s chutí zapojili do dětských
„olympijských“ soubojů, a děku-
jeme samozřejmě i těm malým
velkým sportovcům, kteří nám každý rok ukazují, že radost z pohybu a společného se-
tkání je přece jen hezká věc… No a díky taky Vám, kteří se přijdete na „olympiádku“
podívat a tím podpořit nejen soutěžící děti, ale i nás, organizátory. Už teď srdečně zveme
na další ročník.

Velké poděkování patří společnosti Veolia Moravská vodárenská, která tuto spor-
tovní akci pro malé děti mikroregionu Němčicka finančně podpořila, paní Lence Bárkové
z Vyškova rovněž za finanční podporu a také MAS Na cestě k prosperitě, která věnovala
školkám dárkové předměty.

za organizátory Hana Žurowská

�

DĚTSKÉ ODPOLEDNE

Na závěr školního roku, v
pátek 29. června 2012, uspořádal
spolek Místní ženy společně s
našimi hasiči a pracovníky obec-
ního úřadu sportovní odpoledne
určené všem dětem, malým i vel-
kým.

Na fotbalovém hřišti, kde se
tato akce konala, si děti vyzkou-
šely různé disciplíny - skok v
pytli, přechod po vodorovném
laně, hod míčkem na cíl (na ku-
želky), hod šipkami do terče, hod
kruhem na cíl, slalomový běh,
střelba ze vzduchovky a sprint.
Ocenění v podobě drobných
sladkostí malí sportovci jistě při-
vítali.

Druhá polovina odpoledne
byla věnována hasičskému
sportu – děti si mohly prohléd-
nout vybavení hasičských aut i
vyzkoušet dýchací přístroje. Nej-
větší úspěch však měl zkrácený
hasičský útok, který většina dětí
absolvovala „s plným nasaze-
ním“ a někteří hned několikrát.
Myslím, že kdyby to šlo, běhali
by někteří s hadicemi až do ve-
čera.

Tradiční občerstvení v po-
době opečených špekáčků na-
plnilo prázdná bříška, vodní
sprcha z hasičského „děla“ umís-
těného na cisterně pak přinesla
nám všem pořádné osvěžení v
tomto parném letním dni.

Soudě podle reakcí dětí bylo
letošní zakončení školního roku
vydařenou a pohodovou akcí.
Díky patří všem organizátorům,
kteří se o to zasloužili a snad si
můžeme slíbit, že se příští rok na podobné akci znovu sejdeme.

Organizátoři

NĚMČICKEM NA BICYKLECH - 6. ROČNÍK

Chtěli bychom se s Vámi podělit o pořadatelské zážitky z 6. ročníku akce „Na bicy-
klech Němčickem“.

Této akci předcházelo několik činností - příprava zámecké věže na prohlídku, vy-
stavení nástěnek s tematikou doloplazského zámku, přichystání propagačních materiálů
a pohlednic Doloplaz a Poliček.

Místní ženy napekly pod vedením paní Jitky Májové moře krabic lívanců, které do-
slova mizely pod náporem cyklistů. Dobré zboží se chválí samo, a tak v půl jedné nez-
byl ani jeden kousek, což svědčí o tom, že koláče byly velice dobré, protože i cyklisté
nešetřili chválou. Kdo ochutnal, určitě neprohloupil. Proto patří velké poděkování nejen
od nás místním ženám, které se o to přičinily.

O pitný režim účastníků se starala manželka a stále měla co nalévat. O dostatečné zá-
soby slazených i neslazených minerálek se postaral starosta naší obce. Komu byly ko-
láče a voda málo, mohl navštívit zámeckou cukrárnu a občerstvit se podle své chuti.
Této příležitosti využívaly hlavně děti na kolech - obec každému zakoupila kopeček
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zmrzliny. A zájem dětí byl veliký, plnou čtvrtinu účastníků, což byla asi stovka, tvořily
děti.

O stálé větší popularitě této zdařilé akce svědčí i to, že nádvoří zámku bylo stále plné
kolařů. Poslední účastník přijel pro razítko o půl druhé. Podle podpisů v návštěvní knize
projelo Doloplazy okolo 400 cyklistů. Je to vysoké číslo, když celkový počet registro-
vaných cyklistů v Tištíně, kde byl dojezd, byl 608.

Jako první startovala za Doloplazy paní Jana Loncová s paní Evou Lužnou. Dále by-
chom mohli jmenovat paní Jitku Májovou, Danu Kopovou ,Vlaďku Krpcovou, pana Ji-
řího Bělku, slečnu Hanu Kočí, manžele Múllerovy, dále pana starostu obce Ladislava
Sypka s manželkou, manžele Pavlíkovy z Poliček a v neposlední řadě poličského cy-
klistu pana Miroslava Rohela. Všechny cyklisty z obce ani nelze vyjmenovat, bylo jich
okolo pětadvaceti.

Putování na bicyklech přesáhlo hranice mikroregionu, u stolku s razítkem se objevily
skupiny cyklistů z Morkovic, Chválkovic či Prostějova.

Kromě utužení zdraví přinesla cesta mikroregionem nové zážitky z okolí a docházelo
k navazování nových známostí a setkávání přátel.

Už se zase těšíme na příští ročník projížďky „bicyklem Němčickem“.
Eva a Květoslav Špačkovi

6. ROČNÍK CYKLOVYJÍŽĎKY MIKROREGIONEM
NĚMČICKO PŘEDČIL OČEKÁVÁNÍ

Již pošesté se v sobotu 15. září 2012 vydali příznivci cyklistiky na putování šestnácti
obcemi našeho mikroregionu. Cílem dojezdu bylo tentokrát fotbalové hřiště městyse
Tištín.

Začínám tentokráte ve Víceměřicích, kde mi pořadatelé dávají účastnický list a zís-
kávám první cenné razítko. Na nabídku občerstvení nereaguji, neboť má snídaně byla bo-
hatá v podobě pohankové kaše s rozinkami, čokoládou a ovocem. Loučím se s
poděkováním za vybudování malé vyhlídky na kopci Kozlov nad Víceměřicemi a uhá-
ním směrem na Dřevnovice. Zde mě očekávají kamarádi z Klubu českých turistů Dry-
sice a Chválkovice na Hané (minulý rok se jim akce velice líbila). Razítko č.2, lok
minerálky, tatranku do dresu a hurá do Nezamyslic. Ve sportovní hale vytahuji účastnický
list a prohlížím si nabídku občerstvení. Dostávám oplatek v čokoládě a zapíjím ho ka-
líškem Hanácké neperlivé minerální vody, zatímco kamarádi se vydali na prohlídku zá-
novní sportovní haly.

Pojďte, jedeme svižněji, pobízím kolegy cestou k nám do Doloplaz. Čeká nás ještě
hodně kilometrů. Mirku, máte v Doloplazích zase ty dobré buchty jako minulý rok? To
víš že jo, odpovím Liborovi z Chválkovic na Hané. Už si představuji, jak se po občer-
stvení u nás bude oblizovat nejen on. Nádvoří našeho zámku se už hemží zúčastněnými
cyklisty. Evo a Květoslave Špačkovi, už jsme tady, volám od vstupní brány do zámku.
Tady se podepište do sešitu přítomných a tady máte razítko, upozorňuje nás paní Špač-
ková. Po prohlídce zámecké zahrady, naší miniaturní ZOO a vyhlídce z věže zámku se

naše skupina hrne ke stolům s občerstvením. Miro, nezklamali jste, ty buchty opět ne-
mají chybu, shodují se kamarádi. Vemte si ještě, nabízí paní Eva Špačková a my se do-
slova cpeme tou pochoutkou. Já se přiznám, že i přes zmiňovanou snídani jsem tři
kousky buchet snědl. Dobré to bylo, Jitko Májová, Jitko Štěpánková a Lucko Pazde-
rová, upekly jste to výborně a za to Vám všichni moc děkujeme. Špačkovi, obsluha byla
také výborná. Nasedat na kola, zavelím a roztáčíme pedály směr Dobromilice.

Zde, stejně jako v Doloplazích, máme delší zastávku s ohledem na prohlídku pů-
vabného kostela Všech Svatých. Čas běží, a tak jen se něčeho napít a s razítkem č.5 je-
deme do Pivína. Na školním dvoře obsluha oznamuje, že nabízí poslední dvě jitrnice. Tu
si s chutí rozdělí kamarádi s vyšší váhovou hmotností a já neodmítnu nabízenou tatranku.
Zastavení v Tvorovicích proběhne jen s potřebou získání dalšího razítka. A už je tu
Hruška – obec, kde se pravidelně naši hasiči zúčastňují soutěží mládeže, mužů a vete-
ránů. Na cykloakci se zde připravili také vzorně, a tak ochutnáváme nabídku koláčků.
V Němčicích nad Hanou nás čeká překvapení v podobě nového místa výdeje razítek, a
to na náměstí v budově knihovny. Nemuseli jsme to dlouho hledat, neboť kolem po-
ledne již pohyb cyklistů na cestách byl čím dál větší.

Do Mořic jsme si přijeli pro razítko v pořadí již desáté. Dostali jsme na památku po-
hlednice, ale byli jsme zklamáni, protože hanácké muzeum v selském dvoře a nádherná
kaple Sv. Martina nebyly přístupné. Ve Vrchoslavicích něco vypijeme, dáme razítko
č.11, vyfasujeme pohlednice a jedeme asfaltovou polní cestou do Vitčic. Zde stejně jako
v Němčicích nad Hanou mají stanoviště s výdejem razítek oproti minulým rokům na
jiném, pro nás příjemnějším, místě - před budovou školy (nemusíme z kopce k Obecnímu
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úřadu a pak zpět nahoru na hlavní silnici), což všem velice vyhovuje. Další zastávkou
na trase je nejmenší obec Mikroregionu co do počtu obyvatel a také svou rozlohou –
Srbce, malá vesnička ukrytá v kopcovitém výběžku prostějovského okresu. Je nám tam
dobře, příjemně, tady se vždy zdržíme rádi. Paní starostka obce nám nabízí čerstvý chléb
se sádlem a cibulí a k tomu další laskominy. Tradičně nechybí hrozny vína, vždy tak sla-
ďoučké. Rozloučíme se s paní starostkou s poděkováním za příjemné posezení a za krát-
kou chvíli již stoupáme na nejvyšší bod celé trasy - na křižovatku cest nad Dřínovem.

Pěkně z kopce nám to jelo až do Pavlovic u Kojetína, kde získáváme razítko č.14,
osvěžíme se minerálkou a do kapsy cyklodresu si každý schováme jednu horalku. Další
část naší trasy pokračuje přes Unčice a Uhřice, kde se napojujeme na novou (v tomto roce
v květnu slavnostně otevřenou) cyklostezku z Morkovic do Nezamyslic. Z kopce se jede
příjemně, sluníčko svítí a navzájem si vyměňujeme dojmy ze zatím prožitého dne na
kole. V Koválovicích nás kolemjedoucí cyklisté upozorňují, že musíme do Osíčan pro
další razítko. A taky že ano, před soukromým „minimuzeem“ pana Františka Kotka par-
kujeme kola a jdeme na prohlídku jeho sbírky. Úžasné, fascinující, co všechno ten pán
nasbíral a vystavil na odiv všem, kteří tam zavítají. Uniformy vojenské, četnické, poli-
cejní a jiné jsme obdivovali při jeho povídání. Chce to více času a my slibujeme, že se
do jeho malého muzea opět vrátíme.

Posledních pár kilometrů a jsme v cíli dnešního putování v Tištíně. Tady je živo a ve-
selo. Moderátor opakovaně vítá přijíždějící kolaře a představuje doprovodný program.
Na zahřátí si dáváme kafe za přijatelnou cenu. Kouř z udírny láká na občerstvení v po-
době uzených žeber a jiných specialit. Na konečném hodnocení se všichni shodujeme,
že Mikroregionem Němčicko na kole je akce, která láká každým rokem stále více úča-
stníků.

Díky všem, kteří se podíleli na tak úspěšné akci. Jen tak dále. Domů jsem dorazil spo-
kojený, šťastný a trochu znavený po celkově ujetých 58 km.

Když dokončuji tuto reportáž, přemýšlím, jaké to asi bude v dalších ročnících a třeba
také u nás v Doloplazích. Tak jako vždy na závěr si slibuji: příští rok jedu zase!!!!!!!

Miroslav Rohel

DRAKIÁDA

Spolek Místní ženy připravil i v letoš-
ním roce pro děti podzimní akci - společné
pouštění draků „drakiádu“. Děti i rodiče se
sešly v pátek 19. října 2012 odpoledne u po-
ličské kapličky, aby na poli nad Poličkami
vyzkoušely, jak létají jejich papíroví, igeli-
toví nebo látkoví draci.

A létali nejen draci. Protože vůbec ne-
foukal vítr (počasí bylo téměř letní - některé
děti běhaly dokonce v tričku s krátkým ru-
kávem), tak společně s draky musely „létat“

i děti (a u těch menších i rodiče…) A že se děti fakt
snažily, bylo brzy vidět na jejich uhoněných a zadý-
chaných tvářičkách.

Vládla zde pohodová atmosféra - nakonec posuďte
sami z obrázků…

POSVÍTILI JSME SI NA STRAŠIDLA

V pátek 2. listopadu 2012, po setmění, se na nádvoří zámku rozsvítilo na 50 lam-
pionů. Děti i dospělí se přišli podívat, jakou strašidelnou cestu jsme pro ně připravili v
letošním roce.

Počasí nám moc nepřálo, ale nepršelo, takže i když v sychravém a blátivém počasí,
akce se nakonec uskutečnila. Nejprve přišel na nádvoří zámku čaroděj (nebo čaroděj-
nice?), který přítomným vysvětlil, proč sem vlastně přišli a stručně připomněl pověst o
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doloplazském zámku a zá-
mecké hraběnce. Najed-
nou se v zámecké věži
objevilo světýlko a bylo
vidět Bílou paní. Asi to
byla ta hraběnka…

Všichni jsme se přesu-
nuli do zámecké zahrady a
čekali, zda i letos si čerti
přijdou pro hamižnou hra-
běnku. Po chvíli již vystu-
poval z velkého kamene
modrý kouř, který se roz-
prostřel po zámecké zahradě. Otevřela se
železná vrata v zemi a peklo vypustilo své
posly – skupinku čertů, kteří si přišli pro
doloplazskou hraběnku…

Děti pak musely navštívit peklo, kde
po splnění úkolu dostaly od čertů mapu,
podle které se vydaly na strašidelnou
cestu. Při ní potkávaly různé strašidelné
pohádkové bytosti (čaroděje a čarodějnice,
vodníky, duchy, potůčkovou vílu, anděla,
čerty, hasičského ducha, Bílou paní - od ní
dostaly svítící náramek), plnily připravené
úkoly a tím získávaly razítka do čertovské
mapy. Po projití stezky v zámecké zahradě
pak musely děti na závěr znovu do pekla,
aby jim čerti dali poslední razítko…

Pak už v zámku čekal na děti horký čaj
od čertovy babičky, sladká odměna a pro-
mítání pohádky. Snad si
ten večer děti užily…

Děkujeme všem, kteří
stojíte za mnohahodino-
vou přípravou této akce
pro děti (a také dospělé,
kterých chodí čím dál víc
- máme z toho radost).
Velké poděkování patří
hasičům Renkovi a Duša-
novi (organizace je stále
dokonalejší a peklo čím
dál pekelnější), Karlovi

(díky němu máme spoustu krásných fotek i ve
tmě), Milanovi (za technickou podporu),panu
Mirku Rohelovi za strašidelného dědka , hasičské
mládeži (Terce, Lucce, Radkovi, Tondovi, Micha-
lovi, Kubovi a Tomovi - poznali jste je na někte-
rých stanovištích?), dále jste na strašidelné cestě
mohly potkat členky spolku Místní ženy (Jitku,
Lucku, Kamilu) a také místní ženy, které ve
spolku nejsou (Martu, Renatu, Lenku, Petru a Ni-
kolu s kamarádkami) také zaměstnance obce
(Mirku a Pepu). Za spoustu dýní, které nám po-
mohly dotvořit atmosféru a označit stanoviště, dě-
kujeme panu Répalovi.

Snad se nám akce povedla a už teď slibujeme,
že příští rok se budeme snažit přijít zase s nějakým vylepšením. Takže přijďte si příští
rok, zase v období „dušiček“, posvítit na strašidla.

VÁŽENÍ PŘÁTELÉ HASIČSKÉHO SPOLKU

přeji všem krásné předvánoční dny.
Zpravodaj obce nevyšel již delší dobu a proto seznámit veřejnost s prací našeho sboru

v krátkém článku nebude jednoduché.
Naše soutěžní družstva zasahují do soutěží mládeže, mužů a také veteránů.
Soutěžní sezona začíná okrskovou němčickou soutěží a ta letos připadla na 5. května,

zde jsme dosáhli u mužů na třetí místo, starší žáci byli na druhém a mladší na třetím
místě. 19. 5. se naše mládež zúčastnila jarního kola hry „Plamen“ v Brodku u Konice.
Dále jsme pokračovali dalšími soutěžemi, soutěžní sezonu jsme proložili druhým sbě-
rem elektra, a to 24. 6.

29. 6. jsme opět vypomáhali při soutěži dětí v naší obci. Soutěže organizoval spolek
Místní ženy.

30. 6. se konala
soutěž veteránů ve
Vřesovicích (2.
místo) a zároveň sou-
těž v Dobromilicích
(zde 1. místo). Velice
jsme se snažili, aby-
chom se zúčastnili
obou soutěží a na obě
soutěže i s přejezdem
a výměnou techniky
jsme měli asi dvě ho-
diny. Nicméně

Hana Žurowská
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všechno jsme zvládli k velké naší spokoje-
nosti a je to vidět i z výsledků umístění. Do-
poledne se ještě konala soutěž mládeže v
Dobromilicích, kde získaly naše starší děti
čtvrté místo a mladší výborné druhé.

Dne 6. 7. se konala domácí soutěž v po-
žárním sportu na místním hřišti, letos ale s
tím rozdílem, že jsme zde měli družební ná-
vštěvu z Polska, konkrétně z obce Gorazdze
v Opolském regionu. Zástupci našeho a je-
jich sboru si vyměnili svoje zkušenosti z
oblasti hasičiny i osobní, pokud jim to do-
volovala jazyková bariéra. Dále vypomohla
jazyková znalost paní Žurowské, které
tímto patří velké poděkování. Tato akce se
konala v rámci hodových oslav společně s
obecním úřadem a naši polští přátelé si zde
prohlédli mnohé v rámci této návštěvy. Při-
blížili jsme si způsob soutěžení jak v pol-
ské republice, tak u nás. Jejich návštěva
byla velmi zajímavá a příjemná. Zde naši muži získali 3. místo.

Z mládeže mladší třetí a starší šesté místo. I letos byla konkurence veliká. Na této
soutěži se také poprvé ukázalo družstvo žen z Doloplaz, jen je škoda, že poprvé a asi na-
posledy. Následovaly další soutěže dětí i dospělých.

8. 8. se náš sbor podílel na bráně naší členky - Petry, zatím Pecinové. Této akce se
zúčastnilo mnoho členů a jejich blahopřání byla vedena opravdu přímo od srdce. 25. 8.
jsme se aktivně podíleli na tzv. „zalýkování“ již naší zmíněné pokladní - Petry Pecinové,
která je od těchto dnů paní Přecechtělová. Ještě jednou přejeme jí a jejímu manželovi jen
to nejlepší na společné cestě
životem.

A další výčet akcí a úspě-
chů ve sportovních soutěžích?

2. 9. mládež Bílovice
(starší žáci 7. a mladší 5.
místo), 8. 9. mládež Vícemě-
řice (starší žáci 2. a mladší 5.
místo), veteráni Víceměřice (4.
místo), 22. 9. mládež Hruška
(mladší žáci 1. místo a starší
žáci 5.místo), 22. 9. veteráni
Hruška (3. místo, dodatková
soutěž také 3. místo).

29. 9. „Akce beran“ roz-

loučení se sportovními soutěžemi
6. 10. se konala soutěž po-

žární všestrannosti v obci Malé
Hradisko. Zde jsme dosáhli na 16.
a 20. místo z jedenatřiceti hlídek.
Dále 13. 10. noční Obědkovice -
3. místo z našeho okrsku.

2. 11. strašili naši hodní čerti,
bílá paní a jiná strašidla v další
akci s obecním úřadem.

Jednou z posledních akcí, při
které náš sbor vypomáhal, bylo
rozsvěcení vánočního stromu 1. 12. 2012.

Následně se konala 8. 12. výroční schůze, při které byla oceněna práce SDH a zde
také obdržel malý pamětní dárek bratr Hubený Emanuel k jeho 80.výročí narození.

Tohle byl stručný (ale jen opravdu stručný) výčet aktivit našeho SDH. Jen doufejme,
že se počet členů zapojených do těchto akcí zvýší.

Mrzí mne názor, některých spoluobčanů, jejich vlastními slovy „hasiči se zase pa-
kují“, jako narážka na to, že se účastníme některé akce, ze které nemá sbor ani jednu ko-
runu a jen tam funguje jako prodávající a nebo účinkující. Tito spoluobčané vlastní rukou
nepřispějí kolikrát na zvelebení a kulturním obohacení obce ani myšlenkou a natož aby
se podíleli prací. Tito lidé by si měli práci v našem sboru fyzicky vyzkoušet a poté mohou
kritizovat.

Rád bych Vás ještě informoval o zásahové jednotce naší obce. I když zásahová jed-
notka (JSDHO) a Sbor dobrovolných hasičů (SDH) nemají právně nic společného podle
úřadů, z hlediska našeho (z hlediska SDH) mají společného mnoho, protože jsou tam
jedni a ti samí lidé.

Aby byla veřejnost informována přesně, tedy: JSDHO (jednotka sboru dobrovolných
hasičů obce) v našem případě JPO V. (V znamená římská pět - zásahová jednotka s místní
působností), je zřizována povinně, nařízením zákona našeho státu obecním úřadům a
převážná většina techniky (i hasičská zbrojnice samotná) patří obecnímu úřadu, protože
je jejím zřizovatelem a majitelem a zásahová jednotka o tuto techniku pečuje a stará se
o to, aby byla zásahu schopná. Stejně tak se jednotka stará o to, aby byla proškolena ve
všech oblastech její působnosti. Zde členové jednotky nechají největší spoustu hodin
své práce, kterou ovšem veřejnost skoro nevidí, pokud nedojde k zásahu. Poté se projeví,
jak se která jednotka stará o svoji techniku a jak je teoreticky a prakticky připravena k
záchraně osob a majetku občanů a obce.

Oproti tomu SDH se stará o všechny společenské aktivity (pořádání her, soutěží,
zábav a plesů), ať již se jedná o spolupráci s jinými občanskými sdruženími , jako sdru-
žení žen z Doloplaz, nebo obecní úřad, školka, fotbalisté a podobně. Organizuje a řídí
činnost i mládeže a pořádá také soutěže v požárním sportu. Nejinak tomu bude i příští
rok. V příštím Zpravodaji Vás budu informovat blíže o činnosti zásahové jednotky.

Děkuji všem členům za spolupráci, podporu a solidaritu při plnění všech našich leh-
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kých i těžkých úkolů. Doufám, že i občané chápou to, že náš sbor zde není pro potěšení
sboru samotného (nebo samotných členů), ale pro ochranu našich občanů. To, že někteří
spoluobčané vidí jen svůj prospěch a nevidí spoustu hodin odpracovaných jinými na
technice, která ochraňuje celou obec, a to jen proto, že jim z toho nekyne zisk, je velmi
slaboduché.

Všichni z této obce i ze všech obcí této republiky by si měli uvědomit, že členové ať
již sdružení a nebo zásahové jednotky pracují zadarmo, ve svém volném čase a na úkor
svých rodin.

Z této pozice bych chtěl všem, i těm nepřejícím spoluobčanům, popřát vše nejlepší
do nového roku, ať se nám rozvíjí naše krásná ves a ať se co nejméně setkáváme se zá-
vistí a nebo nenávistí, která nemá sebemenších příčin. A tak jak nemá ani místa mezi
námi hasiči nenávist a závist, vždy, když někdo požádá o pomoc, ať je to kdokoliv, ni-
koho nemůže hasič odmítnout.

A tedy všem spoustu lásky do Vašich srdcí a rodin.
Za SDH Doloplazy jednatel Karel Bátěk

�

ADVENT
NA ZÁMKU

V neděli rozsvítíme na ad-
ventním věnci poslední
svíčku, dokončíme přípravy
na Štědrý den, někteří bu-
deme ještě balit dárečky, stro-
jit stromek, zdobit poslední
cukroví, připravovat štědro-
večerní večeři a pak už jen
netrpělivě čekat, jestli nás na-
vštíví Ježíšek…

My na obecním úřadě
jsme s adventními přípravami
začali v listopadu. Nejprve
jsme s dětmi vykrajovali per-
níky, vyráběli adventní věnce
a vánoční svícny, zdobili per-
níčky, aby byly připravené
pro slavnostní rozsvícení vá-
nočního stromu v naší obci,
protože i perníčky vyrobené
dětmi a rozdávané při rozsví-
cení vánočního stromu se po-

malu stávají tradicí. Tradicí se
možná stane i prodejní vá-
noční výstava, letos se konala
podruhé, otevřena byla 3 dny.
V letošním roce ji sice nenav-
štívilo tolik lidí, ale i tak jistě
splnila svůj smysl. Vánoční
svícny a věnce paní Jitky Má-
jové, perníčky paní Marie An-
tlové, paní Mirky Přibylové a
paní Márie Jozkové, pletené
ozdoby z papíru paní Holu-
bové z Němčic nad Hanou a
paní Málkové z Nezamyslic
(nyní už asi z Prahy), drátěné
zvonečky zdobené korálky
paní Dany Vlčkové, pat-
chworkové koule paní Hrubé
z Dřevnovic - to vše jste si
mohli prohlédnout či zakou-
pit na výstavě a všem jmeno-
vaným patří poděkování, že
se této výstavy zúčastnili.
Tímto bych chtěla vyzvat i
Vás, kteří vyrábíte zajímavé
vánoční ozdoby a byli byste
ochotni sdělit to „okolnímu světu“ či nabídnout své výtvory k prodeji, ozvěte se nám na
úřadě před příští výstavou. A totéž platí o výstavě velikonoční.

Samotné rozsvícení vánočního stromu se konalo sobotní podvečer 1. prosince. Před-
chozí dny bylo počasí spíše podzimní, ale v sobotu začalo přituhovat a paní Zima ozná-
mila, že už s ní zase musíme počítat. Kdo se pořádně oblékl, jistě nelitoval. Před pátou
hodinou již voněl na nádvoří
svařák a-la Skanska (přestože
jeho výrobu a prodej zajišťo-
vali hasiči, výtěžek patřil obci
a pomáhal alespoň částečně
hradit tuto vánoční akci),
začal se nalévat horký čaj,
rozdávaly se perníčky, v ok-
nech kulturního domu se roz-
svítily betlémy (zapůjčil je
pan Černý z Němčic nad
Hanou), někteří ještě navští-
vili vánoční výstavu a všichni
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jsme netrpělivě čekali na zvukaře. A čekali a če-
kali… Pan zvukař měl „mírné“ zpoždění (porucha
auta), ale nakonec se přece jen s adventním pro-
gramem začalo a na nádvoří se rozezněly dětské
hlásky. Nebylo jich mnoho
(děti ve školce byly nemocné
a některé se docela styděly),
ale paní učitelky jim přece jen
pomohly. Dále už se střídala
jednotlivá vystoupení – dvě
skupiny děvčat z prvního
stupně základní školy Neza-
myslice (Adélka Cesarová,
Eliška Čepý, Terezka Žurow-
ská a Kačenka a Ivetka Ko-
courkovy, Adélka Vránová a

Evička Lužná) přednesly krásné vánoční
básničky, pěvecký sbor Skřivánek vystoupil
s několika písněmi, Natálka Halašová s li-
dovou koledou a společně s kámoškami s
vánoční písní, Vojta Přibyl s hrou na klari-
net a Michaela Vopršalová s vánoční Pur-
purou a závěrečnou Tichou nocí, při které
se rozsvítil vánoční strom s novou hvězdou.
A advent mohl začít…

Chtěla bych poděkovat všem, kteří nám
pomohli celou akci zorganizovat - členkám
spolku Místní ženy, zaměstnancům obce,
hasičům panu Kučerovi za fungující osvět-

lení stromu, paní Marii Antlové, paní Jitce Májové, všem účinkujícím při slavnostním
rozsvícení vánočního stromu (i jejich učitelům), těm, kteří zajistili výrobky na výstavu
a ostatním rodičům a dětem, kteří pomohli při vykrajování a zdobení perníčků. A také
Vám všem, kteří se přijdete na tuto krásnou předvánoční akci podívat. Je dobře, že se při
takových příležitostech sejdeme. Krásné Vánoce.

Za organizátory Hana Žurowská

�

VÍTE, ŽE . . .
. . . BYLA OPRAVENA SVÉPOMOCÍ CESTA U HŘIŠTĚ?

Tímto by chtěl sta-
rosta obce poděkovat
všem, kteří se na vý-
stavbě této cesty podí-
leli - pracovníkům obce
p. M.Pecinovi J. Obru-
čovi a J. Ambrusovi,
pracovníkům na veřejné
službě p. Z. Hudečkovi
a p. P. Chorému a za so-
botní brigádu hasičské
mládeži a členům sboru
SDH Doloplazy (ti za
sobotu položili 170m²
dlažby a tím výrazně
uspíšili dokončení výstavby cesty). Tato část cesty byla rozkopána při plynofikaci obce
a nebyla nikdy dána do původního stavu. Byla to nejhorší cesta v obci a přitom propo-
juje dvě ulice a tvoří část přístupu k fotbalovému hřišti.

. . . NA NAŠÍ MATEŘSKÉ ŠKOLE MÁME NOVÁ PLASTOVÁ OKNA?
Okna dodala firma VPO Protivanov (trojskla, žaluzie, parapety, sítě), jejich cena byla

117.000,- Kč bez DPH.

. . . SE BLÍŽÍ TERMÍN PŘEVZETÍ PROVOZU ČISTIČKY ODPADNÍCH VOD
NAŠÍ OBCÍ?
V současnosti probíhají jednání o převzetí majetku, zajištění potřebných smluv, atd.

. . . ZAŽÁDÁME O DOTACI NA OPRAVU ŠATEN NA FOTBALOVÉM HŘIŠTI
U MAS NA CESTĚ K PROSPERITĚ?
Následující měsíce ukážou, zda nám budou pro tyto účely nějaké finance přiděleny.

. . . LETOS JSME NA DOTACÍCH ZÍSKALI CELKEM 2.450.000,- KČ?
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. . . NAŠÍ OBCI BYLY PŘIZNÁNY DOTACE NA OPRAVU VSTUPŮ ZÁMKU
A VYBUDOVÁNÍ CHODNÍKU V ZÁMECKÉM PARKU?
Žádosti byly podány letos v květnu a výše přiznaných dotací je 316.696,- Kč na

opravu vstupů (OÚ a lékárna) budovy zámku a 190.800,- Kč na pěšinu v zámeckém
parku (140m). Dotace jsou ve výši 90% způsobilých výdajů (zbylých 10% a nezpůso-
bilé výdaje hradí obec).

. . . BOBR NADÁLE STAVÍ A ROZMNOŽUJE SE?
Projdete-li polorozbořenou „všivárnou“, můžete se o práci bobra a jeho rodiny pře-

svědčit na vlastní oči. Druhá bobří hráz je u kamenného splavu.

. . . NÁS V BLÍZKÉ DOBĚ ČEKAJÍ DALŠÍ VOLBY?
Tentokrát to budou volby prezidenta republiky ČR a termín voleb je stanoven na 11.

a 12. 1. 2012 (2. kolo 25. a 26. 1. 2012). Dosud ale ještě není rozhodnuto, které kandi-
dáty budeme moci volit.

. . . NÁŠ STAROSTA P. LADISLAV SYPKO BYL ZVOLEN DO NOVÉHO
ZASTUPITELSTVA OLOMOUCKÉHO KRAJE?
Starosta samozřejmě nadále zůstává starostou obce Doloplazy po celé volební ob-

dobí.

. . . MIKULÁŠ S NEBESKÝM A PEKELNÝM DOPROVODEM ZAVÍTAL
I LETOS DO NAŠÍ OBCE?
O tuto pohádkovou podívanou se pos-

tarali pan Miroslav Rohel, Pavlína Syp-
ková, Nikola Běhalová, Natálie Pavličná a
Kateřina Kopincová. Opravdu velké podě-
kování patří Vám, kteří dětem tento kou-
zelný zážitek darujete. Děti prý všechny
odříkaly krásnou básničku a zaslouženě
dostaly sladkou odměnu. Letos rozdávala
tato nebesko-pekelná partička i voňavé
perníčky napečené v Domově seniorů v
Prostějově a krásné kvarteto Mauglího,
kterých nám spoustu věnoval pro různé
dětské akce pan Fojtík - děkujeme.

. . . V OKNECH KULTURNÍHO
DOMU (NA NÁDVOŘÍ ZÁMKU)
JSOU I LETOS UMÍSTĚNYA OSVĚT-
LENY BETLÉMY?

Zapůjčil nám je na celé adventní i vánoční období pan Černý z Němčic nad Hanou.
Světla u betlémů se rozsvěcují každý den před pátou hodinou a ve 21 hodin zase zhasí-

nají. Přijďte se
podívat (většinu
pozadí maloval
v l a s t n o r u č n ě
pan Černý, je
zde i tzv. „Ně-
mčický betlém“
- poznáte jej?).

. . . VÁNOČNÍ
BESÍDKA SE
BUDE KONAT
V PÁTEK
21.12. V 16:30?

Akce se
koná v kulturním domě Doloplazy, vystoupí doloplazské děti různého věku, mažoretky
a s krasojízdou na kole M. Kouřil z Němčic n. H. Po skončení besídky bude připraveno
vánoční posezení. Srdečně zvou pořadatelé - obec Doloplazy a Místní ženy.

. . . KAPLIČKA V POLIČKÁCH SE NA ŠTĚDRÝ DEN V PODVEČER
ZASE ROZSVÍTÍ?
Vánočně vyzdobená kaplička Andělů Strážných v Poličkách bude i letos zvát k pro-

cházce a krátkému zastavení. Osvětlena a otevřena bude od Štědrého dne do Silvestra.
I letos za to patří poděkování rodině pana Táborského…

. . . NA OBECNÍM ÚŘADĚ JSOU K VYZVEDNUTÍ STOLNÍ KALENDÁŘE
MIKROREGIONU NA ROK 2013?
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. . . TRADIČNÍ VÁNOČNÍ TURNAJ V PING-PONGU, KTERÝ ORGANIZUJÍ
MÍSTNÍ HASIČI, JE NAPLÁNOVÁN NA SOBOTU 28. 12. 2012?
Stejně jako v předešlých letech patří dopoledne v kulturním domě Doloplazy žá-

kovským kategoriím a odpoledne mužům a možná i ženám. Takže milovníci zelených
(a modrých) stolů, přijďte si zahrát.

. . . O NOVOROČNÍ POCHOD SAMOZŘEJMĚ NEPŘIJDETE?
První den roku 2013, v úterý 1. prosince dopoledne, vyrazí (letos již počtvrté) dolo-

plazští příznivci pohybu na čerstvém vzduchu (někteří po probdělé silvestrovské noci)
na společnou procházku k Želečskému rybníku. Tam stejně jako loni budou jejich pří-
chod očekávat želečtí přátelé a zvát k plápolajícímu ohni a novoročnímu přípitku (takže
špekáčky a něco pro zahřátí s sebou). Máte-li tedy chuť začít Nový rok trochou přiro-
zeného pohybu, přijďte v 10 hodin k doloplazské kapličce.

. . . NA PLESOVÉ OBDOBÍ NEZAPOMENOU ANI DOLOPLAZSKÉ SPOLKY?
Hasičský ples se bude konat v sobotu 19. ledna 2013, hrát bude kapela Předina, ples

spolku Místní ženy je naplánován na pátek 22. února 2013 a hrát budou bratři Kučerovi,
další den, v sobotu 23. 2. 2013 se uskuteční Zimní diskotéka (organizují Místní ženy).
Všechny tyto akce budou v našem kulturním domě. Srdečně Vás zveme. Svou účastí
podpoříte činnost místních spolků a věříme, že se jistě i dobře pobavíte.


